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StÅ™eda, 04 Ãºnor 2015

StÅ™echa nad hlavou patÅ™í mezi bÄ›Å¾né lidské potÅ™eby. Listina základních práv a svobod v&scaron;ak bydlení výslovnÄ›
nezmiÅˆuje, pokud pomineme pasáÅ¾: &bdquo;KaÅ¾dý, kdo je v hmotné nouzi, má právo na takovou pomoc, která je
nezbytná pro zaji&scaron;tÄ›ní základních Å¾ivotních podmínek.&ldquo; ÄŒeský stát vyplácí slab&scaron;ím obÄ•anÅ¯m
pÅ™íspÄ›vek na bydlení, ov&scaron;em jenom po omezenou dobu.

  

 

         Podporu bohuÅ¾el nÄ›kdy kasírují podnikatelé, provozující pÅ™edraÅ¾ené ubytovny pro sociálnÄ› vylouÄ•ené skupiny.       Oproti
loÅˆsku, vláda lehce sniÅ¾uje pÅ™íspÄ›vek na bydlení pro rok 2015. ZdÅ¯razÅˆuje pÅ™itom, Å¾e pouze reaguje na trÅ¾ní vývoj.
&bdquo;Maximální  vý&scaron;e pÅ™íspÄ›vku se mÄ›ní podle skuteÄ•ného vývoje cen komodit v oblasti  bydlení a neurÄ•uje si je v
Å¾ádném pÅ™ípadÄ› Ministerstvo práce a  sociálních vÄ›cí, ani vláda. JestliÅ¾e v loÅˆském roce do&scaron;lo ke zlevnÄ›ní
elektÅ™iny a plynu, které pÅ™evaÅ¾uje nad zdraÅ¾ením dal&scaron;ích komodit, dochází zákonnÄ› k mírnému poklesu
uznatelných nákladÅ¯,&ldquo; vysvÄ›tlila Irena Dlesková, tisková mluvÄ•í Ministerstva práce a sociálních vÄ›cí.   Komu stát
platí stÅ™echu nad hlavou?       Na podporu má nárok rodina, jejíÅ¾ náklady na bydlení vÄ•etnÄ› energií a odvozu odpadÅ¯
pÅ™esahují 30 % celkových Ä•istých pÅ™íjmÅ¯, v Praze 35 % celkových Ä•istých pÅ™íjmÅ¯. Rodinou zákon o státní sociální podpoÅ™e
rozumí  v&scaron;echny osoby mající v daném bytÄ› trvalé bydli&scaron;tÄ›. NezapoÄ•ítá dÄ›ti v  ústavní péÄ•i, které dostávají
stravu, ubytování a o&scaron;acení jinde. PoÄ•et  jedincÅ¯ hraje dÅ¯leÅ¾itou roli, stejnÄ› jako velikost obce, protoÅ¾e podle 
tÄ›chto kritérií stát urÄ•uje maximální vý&scaron;i podpory.   MÄ›síÄ•ní pÅ™íspÄ›vek na bydlení       Ten spoÄ•ítáme tak, Å¾e od  mÄ›síÄ•ních
nákladÅ¯ na bydlení odeÄ•teme 30 % Ä•istého mÄ›síÄ•ního pÅ™íjmu, v  Praze 35 % prÅ¯mÄ›rného mÄ›síÄ•ního pÅ™íjmu. SmÄ›rodatné
jsou pÅ™itom hodnoty  za poslední kalendáÅ™ní Ä•tvrtletí. Podpora má samozÅ™ejmÄ› svÅ¯j strop.  Maximální uznatelné
náklady na bydlení a zároveÅˆ nejvy&scaron;&scaron;í moÅ¾né  pÅ™íspÄ›vky na bydlení jsou upÅ™esnÄ›né následujícími
tabulkami, obsaÅ¾enými  ve vládním naÅ™ízení pro rok 2015.   PÅ™íspÄ›vek na bydlení pro nájemníky       Úvodní tabulka platí pro jedince
a rodiny, které bydlí na základÄ›  nájemní smlouvy. NapÅ™íklad samostatnÄ› Å¾ijící PraÅ¾an, který nemá Å¾ádné  jiné pÅ™íjmy,
mÅ¯Å¾e dostat aÅ¾ 7 623 KÄ• mÄ›síÄ•nÄ›. ÄŒtyÅ™Ä•lenné venkovské  rodinÄ› teoreticky náleÅ¾í pÅ™íspÄ›vek na bydlení aÅ¾ 12 430 KÄ• mÄ›síÄ•nÄ›.       
Prakticky v&scaron;ak musíme zohlednit v&scaron;echny ostatní pÅ™íjmy. NapÅ™íklad pokud  Å¾ivitelé rodiny vydÄ›lají dohromady
20 000 KÄ• Ä•istého mÄ›síÄ•nÄ›, odeÄ•teme  30 % této Ä•ástky, tedy 6 000 KÄ•. PÅ™íspÄ›vek na bydlení potom vypoÄ•ítáme 
následovnÄ›: skuteÄ•né náklady na bydlení mínus 6 000 KÄ• = aÅ¾ 6 430 KÄ•.

 

 

 

 

  

 

     

Maximální pÅ™íspÄ›vek 

na bydlení podle velikosti domácnosti a obce v KÄ•

    OSOB V RODINÄš
  

 

OBYVATEL V OBCI 

 Praha více neÅ¾ 100 000  
 50 000 &ndash; 99 999  
 10 000 &ndash; 49 999  
 do 9 999   jedna   7 623   6 052   5 767   4 913   4 730   dvÄ› 10 957   8 807   8 417   7 249   6 998   tÅ™i 14 903 12 092 11 581
10 053   9 726   Ä•tyÅ™i a více 18 674 15 283 14 668 12 825 12 430     
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PÅ™íspÄ›vek na bydlení 

v druÅ¾stevních a vlastních bytech        Druhá tabulka patÅ™í obÄ•anÅ¯m, kteÅ™í Å¾ijí ve vlastních nebo  druÅ¾stevních bytech. OpÄ›t
uveÄ•me pÅ™íklady. SamostatnÄ› Å¾ijící pár dostane  aÅ¾ 6 588 KÄ•, zatímco tÅ™íÄ•lenné mimopraÅ¾ské rodinÄ› pÅ™ipadne pÅ™íspÄ›vek na 
bydlení maximálnÄ› ve vý&scaron;i 9 159 KÄ• mÄ›síÄ•nÄ›. Pokud Å¾ivitelé poÄ•etnÄ›j&scaron;í  domácnosti vydÄ›lají alespoÅˆ 30 530
KÄ• Ä•istého mÄ›síÄ•nÄ›, na pÅ™íspÄ›vek  nárok nemají.       Uznatelné náklady na bydlení na&scaron;í tÅ™íÄ•lenné rodiny totiÅ¾ 
nepÅ™evy&scaron;ují 30 % jejích pÅ™íjmÅ¯. Vidíme, Å¾e vláda pÅ™edpokládá levnÄ›j&scaron;í  provoz vlastních a druÅ¾stevních
bytÅ¯, neÅ¾ kolik obyÄ•ejnÄ› Ä•iní nájemné.  Zajímavé také je, Å¾e tabulka maximálních dávek nerozli&scaron;uje velikost 
obce. Ale pro Prahu nadále platí, Å¾e náklady na bydlení do 35 %  celkových pÅ™íjmÅ¯ nemohou být kompenzované státním
pÅ™íspÄ›vkem.

 

     

Nejvy&scaron;&scaron;í pÅ™íspÄ›vek 

na bydlení podle velikosti domácnosti a obce v KÄ•

 

    OSOB V RODINÄš 

OBYVATEL V OBCI

    Praha více neÅ¾ 100 000 50 000 &ndash; 99 999 10 000 &ndash; 49 999 do 9 999   jedna   4 409   4 409   4 409   4 409   4
409   dvÄ›   6 588   6 588   6 588   6 588   6 588   tÅ™i   9 159   9 159   9 159   9 159   9 159   Ä•tyÅ™i a více 11 676 11 676 11 676 11
676 11 676     

 

 

 

Podpora od roku 2015 opÄ›t nemá Ä•asové omezení!

       V uvedených pÅ™íkladech klesá pÅ™íspÄ›vek na bydlení o 1 aÅ¾ 2 %, oproti loÅˆskému roku. Ale máme také dobrou zprávu.
Novelizovaný zákon o státní sociální podpoÅ™e (117/1995  Sb.) totiÅ¾ pÅ™íspÄ›vek na bydlení nijak Ä•asovÄ› neomezuje. Byla
vypu&scaron;tÄ›ná  jeho pasáÅ¾ § 27a, která mnoha pÅ™íjemcÅ¯m pÅ™iznávala dávku jenom &bdquo;84 kalendáÅ™ních
mÄ›sícÅ¯ v období 10 kalendáÅ™ních let&ldquo;.        Od Nového roku 2015 mohou pÅ™íspÄ›vek na bydlení pobírat nejenom 
domácnosti seniorÅ¯ star&scaron;ích 70 let a postiÅ¾ených lidí, kteÅ™í Å¾ijí ve  speciálnÄ› pro nÄ› upravených bytech, ale také
v&scaron;echny ostatní  nízkopÅ™íjmové domácnosti! Dávku pÅ™ípadnÄ› Å¾ádejte na ÚÅ™adu práce.   PETR WOFF 
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